
                                        Bijdrage begroting 2020

Voorzitter, 

Het wordt voor mij als fractievoorzitter van het CDA de eerste keer dat het CDA zal gaan instemmen 
met een niet sluitende meerjarenbegroting. Zij aan zij met veel andere fracties en college geven we 
een signaal af, dat de kosten in het sociaal domein niet meer te dragen zijn en dat dat ons als 
Zwijndrecht op korte termijn in de problemen brengt. Een schrale troost is dat we niet alleen zijn. De 
oplossing van het rijk van afgelopen vrijdag  was voor het CDA Zwijndrecht echter verbijsterend. 
Samenwerken en meer geld betalen aan jeugdzorgorganisaties! Daarmee wordt volstrekt 
voorbijgegaan aan het feit dat het Rijk de jeugdzorg overgeheveld heeft naar de gemeenten en de 
geldkraan en passant dichtgedraaid heeft. Dit gaat Zwijndrecht niet helpen. De oorzaak hiervoor ligt 
in Den Haag en nergens anders. Bovendien wordt juist in ZHZ de samenwerking verminderd en staat 
de solidariteit onder druk. Voorzitter wat betekent dit voor Zwijndrecht? Neemt u dit mee naar het 
AB van deze week waar ook gesproken wordt over solidariteit?

Voorzitter, een niet sluitende begroting. Wat gaat dat betekenen?  Wordt dat getolereerd? Krijgen 
we een toezichthouder die voor iedere uitgave een handtekening moet zetten? Komen we onder 
curatele? We weten het niet. Zij aan zij blijven we wat dit betreft optrekken; college en raad! 
Dat er in de nabije toekomst toch moeilijke keuzes gemaakt moeten worden? Die kans is aanwezig. 

Voorzitter het tweede volle jaar van het raadsprogramma “Krachtig Zwijndrecht” ligt voor ons. Het is 
CDA blij met de plannen die er liggen. Plannen voor de Spoorzone, plannen voor het Veerplein, prima. Het 
wordt wel een jaar waarin duidelijk moet worden wat al onze inspanningen opleveren. Hebben de 
extra middelen die wij besteden aan armoede effect? Bereiken wij wat met onze middelen om onze 
kwetsbare kinderen te helpen? Levert het maatwerk wat op?  Voorzitter, het CDA zal een motie 
indienen om uiterlijk eind mei een tussenrapportage te hebben van de resultaten van ons 
raadsprogramma. 

Voorzitter, het CDA heeft zorg over de voortgang van de energietransitie en duurzaamheid in 
Zwijndrecht. Wij zijn blij met de wethouder als enthousiaste trekker van deze portefeuille in de 
Drechtsteden. We staan er goed op! We zijn een voorbeeld voor andere regio’s en gemeenten in 
Nederland en ook bij de VNG zien ze ons als belangrijke voortrekker,  aldus onze wethouder. 
Toch vragen wij ons af of wij genoeg resultaten terugzien in Zwijndrecht. Insectenhotels, 
bijvriendelijke gemeente, afvalbakjes voor kauwgom is allemaal prachtig. Maar er moet veel meer 
gebeuren. We hebben de energieagenda 2017 nog eens doorgenomen, maar wat is daar tot nu tot 
van terechtgekomen. Er staat veel over kennisdeling, het stimuleren van zowel burgers als  
ondernemers. We zien het niet. Er komt een pilotenergieconvenant tussen bedrijven, gemeenten en 
omgevingsdienst. We zien het niet. We stellen een energieregisseur aan. We zien haar of hem niet. 
We nemen het voortouw om te laten zien hoe we gas en elektraverbruik kunnen verminderen. We 
zien het niet, of ….. zien wij het verkeerd voorzitter?

Voorzitter, tijdens de duurzaamheidsmarkt in oktober in Walburg hebben wij veel vragen gekregen 
waarom  bij hoogbouw of appartementen het scheiden van afval niet mogelijk is. Wij weten het niet. 
Het CDA ziet wel dat Zwijndrecht nauwelijks of geen voortang maakt in de reductie van het restafval 
tot 100 kg eind 2020. In 2017 was het 204 kg in 2018 was het 203 kg. Er is dus actie nodig. Wij zullen 
daarvoor ook een motie indienen. Wij zullen ook een motie indienen om deel te nemen aan de 



operatie Steenbreek. Wij zien niet in waarom de wethouder daar zo afhoudend tegenover staat. Het 
helpt en het is belangrijk om ons regenwater via natuurlijke weg opgenomen te laten worden in de 
grond. 

Voorzitter de samenwerking in de regio staat onder druk. De inkt van de rapporten Berenschot en 
Deetman is nauwelijks droog of de samenwerking op het sociaal domein staat zwaar onderdruk. 
Voorzitter, het CDA vindt dat Drechtraad en DSB geen doel op zich zijn, maar een middel om tot een 
goede samenwerking te komen. Als dat middel z’n doel voorbijschiet moeten we daar kritisch naar 
kijken. Zwijndrecht kan niet zonder een goede samenwerking, maar misschien moeten we ons meer 
focussen op onze welhaast natuurlijke partners Dordrecht en misschien ook Ambacht. Een goede 
buur , uw kent het spreekwoord. Bovendien denk ik dat het gros van onze inwoners aan beide kanten 
van de grens, gemeentegrens, het onderscheid niet ziet. Het CDA vindt ook dat we onze blik kunnen 
richten op de metropoolregio . Uiteindelijk liggen we aan  de oude lijn Dordrecht – Leiden, die tot 
ontwikkeling moet komen. Wij zien graag een reflectie van het college. 

Voorzitter, het CDA is blij met de ambtelijke organisatie. We hebben goede mensen, we zien 
enthousiasme, maar we hebben helaas ook te maken met verloop. Het ziekteverzuim daalt, alhoewel 
het helaas nog steeds hoger is dan de norm. Voorzitter we hebben belang bij een organisatie die 
klaar is om de ontwikkelingen beschreven in het raadsprogramma in gang te zetten. Hoe staat het 
met de omvorming van een beheers naar een ontwikkelorganisatie? 

Voorzitter wij en onze inwoners doen aan participatie in het groot, maar het CDA zou ook graag 
participatie in het klein zien. In diverse gemeenten heeft de burgemeester concurrentie gekregen van 
een jeugdige collega, een kinderburgemeester. Wij juichen dat toe, afgezien van het feit dat het onze 
burgemeester scherp houdt, is het ook goed voor ons en voor onze kinderen. Het is goed voor hun 
ontwikkeling, bovendien komen ze al vroeg in aanraking met de werking van de democratie. Wij 
zullen een motie indienen om in Zwijndrecht een kinderburgemeester aan te stellen. 

Voorzitter, enkele weken geleden heeft de nationale ombudsman gepleit voor een hulploket voor 
alle denkbare vragen. Het CDA onderschrijft dat. Wij hebben een ingewikkelde samenleving. Of je het 
nu hebt over UWV, Belastingen, WMO, toeslagen,  een echtscheiding, studieschuld of het verlies van 
je werk. Vaak zijn de gevolgen, ook financieel moeilijk te overzien. Gelukkig redden heel veel 
inwoners zichzelf en is de digitale hulpverlening voor velen een uitkomst. 
Maar voor niet iedereen voldoet de digitale hulp. Daarom is het CDA voorstander van een geldloket. 
Daarmee moet duidelijk worden waar onze inwoners hulp bij hun vragen kunnen krijgen.  
Wellicht moeten we er ook in het sociaal domein aan denken om het eenvoudiger te maken. Je 
vraagt niet voor je lol een rolstoel, huishoudelijke hulp of een pas voor de Drechthopper aan. Geef 
inwoners vertrouwen! Veel te vaak is wantrouwen het uitgangspunt!  Hoeveel zouden we besparen 
als die controledrang verdwijnt .
Voorzitter afgelopen zaterdag berichtte het dagblad Trouw dat Gerrit Zalm onderzoek heeft gedaan 
naar maatregelen van schuldhulpverlening die aantoonbaar werken. Een ervan is Collectief 
Schuldregelen. Dat houdt in dat grote schuldeisers in de gemeente periodiek een overzicht krijgen 
van nieuwe cliënten in de schuldsanering. Zij kunnen dan in één keer akkoord gaan met de 
voorwaarden voor kwijtschelding. Dat scheelt tijd en bureaucratie. Graag willen wij weten of het 
college hierover denkt.   

Voorzitter, ik kom tot een afronding. Ik dank het college en de ambtelijke organisatie voor het werk 
dat ze iedere dag doen en het werk wat ze voor deze begroting verzet hebben. Het is goed leesbaar, 
en laten we hopen dat de tekorten in het sociaal domein ons niet dwingen tot drastische 
bezuinigingen We willen u nog de complimenten geven over het filmpje wat jullie geplaatst hebben 
op de website over onze begroting, leuk! . 



Het CDA wenst u veel wijsheid en sterkte toe.

 



       


